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Aanleiding  

Naar aanleiding van de behandeling van het raadsvoorstel inzake financiële bijstelling project 

"Opwaardering MFA Heijen" is uit de voorbereidende raad van 17 oktober jl. het volgende 

actiepunt (nr. 543) opgenomen:  

 

“Het college komt terug op de vraag wat er eerder aan investeringen (en de daarbij behorende 

budgetten) die nu zijn opgenomen is geschrapt. Het college zal tevens inzicht geven in de 

processtappen die eerder zijn doorlopen. Tevens wordt inzicht gevraagd in de 

duurzaamheidsmaatregelen die worden getroffen.” 

 

Overzicht  

In deze memo geven we een overzicht van het proces en de kosten van MFA Heijen. Alle 

genoemde bedragen zijn inclusief BTW: 

 

09-10-2018: De werkgroep voorzieningenplan Heijen houdt een presentatie aan o.a. 

dorpsgenoten, gemeenteraad en college van B&W over het creëren van een MFA. In het 

voorzieningenplan Heijen zijn vier speerpunten uitgewerkt voor een toekomstbestendig 

Heijen. Eén van die speerpunten is de behoefte aan een duurzame multifunctionele 

accommodatie. 

 

5-11-2018: De gemeenteraad stelt de programmabegroting 2019 vast waarin het 

collegeprogramma Volle Kracht Vooruit wordt vertaald. Hierin is € 2.000.000 begroot voor 

Gemeenschapsvoorzieningen kernen gemeente Gennep. Dit is als volgt verdeeld: 

- MFA/Dorpshart Ven-Zelderheide: € 1.360.000 

- MFA Heijen: € 500.000 

- Voorbereidingskosten meerdere projecten en plannen: € 140.000 

 

28-03-2019: De eerste projectschets wordt aangeleverd door Factor architecten in opdracht 

van werkgroep voorzieningenplan Heijen. De kostenraming van deze eerste projectschets is  

€ 1.705.160.  
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In verband met corona en de verbouwing van het gemeentekantoor, waarvoor de toenmalige 

projectleider verantwoordelijk was, is er in de tussenliggende tijd minder gebeurd. 

 

16-04-2020: Portefeuillehoudersoverleg wethouder Peperzak over de planning en 

investeringen van de voorzieningenplannen. Hierin wordt nog uitgegaan van de raming van  

€ 1.705.160, maar is ook duidelijk dat dat tot tekorten leidt.  

 

In verband met corona en de verbouwing van het gemeentekantoor, waarvoor de toenmalige 

projectleider verantwoordelijk was, is er in de tussenliggende tijd minder gebeurd. 

 

April 2021 – juni 2021: Vanuit het meerjarig onderhoudsplan (MJOP) kan het krediet voor MFA 

Heijen met € 640.000 worden aangevuld. Op basis daarvan wordt de eerste kostenraming van 

€ 1.705.160 beoordeeld en bekeken waarop bezuinigd kan worden.  

 

19-07-2021: In de raadsvergadering wordt een krediet van € 1.140.000 beschikbaar gesteld 

voor MFA Heijen. Dit krediet bestond uit € 500.000 krediet gemeenschapsvoorzieningen en  

€ 640.000 onderhoudsvoorzieningen. Dit krediet is berekend na een beoordeling en 

bezuinigingen op de eerste kostenraming. Deze beoordeling en bezuiniging bestonden uit: 

- Vervanging van kozijnen verplaatsen naar 2038; 

- Bezuinigen op verduurzaming; 

- 10% taakstellend bezuinigen op de verschillende onderdelen; 

- Verlaging van percentage onvoorziene kosten van 7% naar 5%; 

- Verlaging van percentage advieskosten van 6% naar 5% 

 

In een bijlage bij het raadsvoorstel is dit destijds ook benoemd. Uit de bijlage bij het 

raadsvoorstel: 

 

De raming bestaat uit vier delen waaronder A ‘d'n Toomp’, B ‘Gymzaal Heijen’, C 

‘kinderopvang’ en als laatste D ‘verduurzaming’. Het plan en de daarbij behorende kosten zijn 

naar aanleiding van de beschikbare middelen in het krediet gemeenschapsvoorzieningen 

kernen gemeente Gennep kritisch beoordeeld. 

Als gevolg van deze kritische beoordeling zijn bezuinigingen gerealiseerd, de besparingen zitten 

in het verlagen van de geschatte percentages van onvoorzien en toeslagen, in het nader 

faseren van de verduurzaming over een langere periode en in het uitstellen van het vervangen 

van de kozijnen. De gemeentelijke bijdrage is gekoppeld aan de 

bouw(technische)werkzaamheden voor de gebouwen d'n Toomp en de gym-sportzaal.  

10-12-2021: We krijgen een nieuwe versie van de ontwerpvisie en kostenraming. De 

kostenraming is toch weer erg hoog: € 1.713.461. Er zitten weinig verschillen tussen deze 

kostenraming en de eerste uit 2019. Er is inderdaad bezuinigd op de kozijnen: er worden 

minder binnenkozijnen geschilderd en er wordt uitgegaan van HR++ glas in plaats van triple 
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glas. Ook elektrische zonwering is uit de kostenraming gehaald. De percentages onvoorzien 

zijn verlaagd van 7% naar 5% en de percentages advieskosten zijn verlaagd van 6% naar 5%. 

Echter is er nu natuurlijk met het prijspeil van december 2021 gerekend ten opzichte van het 

prijspeil van maart 2019, wat tot stijgingen leidt. 

22-02-2022: Er is weer een nieuwe versie van de ontwerpvisie en kostenraming opgesteld. De 

kostenraming is € 1.381.066. Deze is opgesteld na overleggen die op 23-12-2021 en 10-01-

2022 hebben plaatsgevonden, maar waar we geen verslagen van terug kunnen vinden. We 

hebben beide kostenramingen naast elkaar gelegd en daar komen drie grote verschillen uit 

naar voren: 

- Dakafwerking: in de kostenraming van 10-12-2021 is een toeslag gerekend voor een 

hogere dakisolatiewaarde die in de kostenraming van 22-02-2022 niet meer 

terugkomt. Dit lijkt een rekenfout te zijn geweest, want de dakisolatie heeft altijd 

onderdeel uitgemaakt van het plan. Daarnaast is voor een gedeelte van het gebouw 

met een ander dakoppervlak gerekend wat leidde tot minder kosten.  

- Elektrische installaties: er is bezuinigd op het aantal zonnepanelen en de verzwaring 

van de aansluiting die daardoor niet meer nodig is. 

- Percentage onvoorziene kosten: het percentage onvoorziene kosten is nog verder 

verlaagd tot 3%.  

29-03-2022: De kostenraming van € 1.381.066 van 22-02-2022 is het uitgangspunt voor het 

vervolg van het project. Er is € 200.000 krediet duurzaamheid aan het projectbudget 

toegevoegd, waardoor het totaalbudget uitkomt op ongeveer € 1.300.000. Daarmee is er nog 

ongeveer € 100.000 tekort ten opzichte van de kostenraming van 22-02-2022. Dat wordt 

voornamelijk opgevuld met (nog aan te vragen) subsidie à € 75.000. Het is bekend dat het 

budget onder druk staat vanwege inflatie en materiaaltekort. 

Maart 2022 – april 2022: In de aanbesteding van het project hebben we de keuze gemaakt 

voor een bouwteam. Dit houdt in dat er samenwerking is tussen opdrachtgever, adviseurs en 

hoofdaannemer. In het bouwteam zitten de architect, installatieadviseurs, hoofdaannemer, 

onderaannemers en de gemeente. De insteek was dat we op die manier gezamenlijk sneller tot 

een goed plan zouden komen.  

22-07-2022: We hebben een totaaloverzicht van alle begrotingen (hoofdaannemer, 

onderaannemers, advieskosten) ontvangen van de hoofdaannemer. Hierin komen de totale 

kosten neer op € 1.572.984. Dat is dus een tekort van bijna € 300.000 ten opzichte van het 

budget.  

De grootste kostenverhogingen in dit totaaloverzicht komen van het dak en van de 

prijsstijgingen van de elektrotechnische- en werktuigbouwkundige installaties.  
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25-07-2022: We hebben een mail gekregen van onze installatieadviseur. Er staan nog grote 

discrepanties in de technische omschrijving van 22-07-2022: 

- De luchtbehandelingskast is niet toereikend voor het aantal personen en de 

klimatisering van de grote zaal/foyer; 

- Gedateerde convectoren worden niet vervangen voor nieuwe; 

- De tapwaterboiler voor de sporthal is volgens hem ten onrechte uit de technische 

omschrijving gehaald; 

- Het type warmtepomp voor de sporthal is niet correct.  

In de technische omschrijving van 22-07-2022 staat ook dat er geen ventilatievoorzieningen 

getroffen worden in de slaapkamer van het kinderdagverblijf op verzoek van de 

opdrachtgever. Vervolgens wordt er door de aannemer op gewezen dat in een slaapkamer van 

een kinderdagverblijf de ventilatie en temperatuur regelbaar dienen te zijn volgens het 

Bouwbesluit. Beide zijn in dit ontwerp niet aanwezig en dus niet regelbaar.  

Naar aanleiding van deze mail en deze omschrijving wordt duidelijk dat we én het budget flink 

overstijgen én dat er bezuinigingen zijn doorgevoerd die grote invloed hebben op de kwaliteit 

van het gebouw of niet voldoen aan de wet. Dit valt tegelijk met een verandering in de 

bezetting van de verantwoordelijken voor het project. 

17-08-2022: Het project heeft een nieuwe bezetting. Omdat de inhuurperiode voor de 

projectleider en de ambtelijk opdrachtgever aflopen starten hier nieuwe medewerkers. Vanuit 

het nieuwe college is er ook een nieuwe portefeuillehouder. Dit team start met een grondige 

intake op het project. Geconstateerd wordt dat veel inspanningen zijn gedaan om binnen 

budget te blijven, maar dat dit niet langer verantwoord is. In een gezamenlijk overleg op 17-

08-2022 komt dit team tot de conclusie dat we met het vastgestelde budget geen goed project 

kunnen neerzetten en dat we hiervoor naar de gemeenteraad moeten. 

26-09-2022: Na verschillende overleggen met aannemers, gebruikers van de MFA en binnen de 

organisatie krijgen we een nieuw totaaloverzicht. Vanwege haast met de aanvraag voor extra 

budget en druk op de planning rekenen we vanaf dit moment met geschatte maximale 

bedragen. De te ver doorgevoerde bezuinigingen zijn in het nieuwe totaaloverzicht 

teruggedraaid en er zijn op aanraden van het bouwteam nog extra wijzigingen doorgevoerd. In 

dit overzicht komen de totale bouwkosten neer op ongeveer € 1.800.000. 

In combinatie met de niet haalbare subsidie, verhoogde advies-, architects- en 

projectleiderskosten en onvoorziene kosten komen we hiermee uit op een totaal van ongeveer 

€ 2.000.000, een tekort van ongeveer € 700.000 ten opzichte van het budget.   

Dit willen we opnemen in de tweede trimesterrapportage in combinatie met een 

raadsinformatiebrief om de verhoging toe te lichten.  
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27-09-2022: Verenigingen hebben moeite om de energierekeningen te betalen en voorzien 

nog grotere problemen voor de toekomst. Daarom wordt gevraagd of er nog extra 

verduurzamingsmaatregelen mogelijk zijn. Na snel schakelen met de aannemers worden nog 

drie mogelijkheden genoemd: vloerisolatie, 200 zonnepanelen en 2 extra warmtepompen. Dit 

kost maximaal € 300.000. 

Met de extra duurzaamheidsmaatregelen komt het totale tekort uit op € 1.000.000. We 

besluiten dat dit met een apart raadsvoorstel aan de raad wordt voorgelegd.  

  

 




